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Dobrý den, vážení občané Hnojic. 
Právě jste vzali do rukou letošní druhé 

číslo Hnojického Expresu a v něm vás ve 
svém úvodníku zdraví v poměrně krátké 
době již třetí starosta. Můj předchůdce, 
pan Bohumil Fröml, bohužel z funkce 
odešel z osobních důvodů a já bych mu na 
tomto místě rád poděkoval za práci, 
kterou za krátkou dobu svého starostování 
pro naši obec vykonal. Jak velký kus práce 
to byl, si umím představit teprve teď, kdy 
jsem na jeho místě. A to mám oproti němu 
tu obrovskou výhodu, že mně funkci 
starosty předává člověk, který se mi snaží 
se vším pomoci, informuje mne o tom, 
v jaké fázi se nachází jednotlivé záležitosti 
naší obce, kam až dospěl v různých 
jednáních a jak by se mělo v čem 
pokračovat. Jsem rád, že i přes zdravotní 
problémy, které, jak pevně věřím, jsou již 
definitivně minulostí, bude pan Fröml 
nadále v práci pro obec pokračovat. 

(pokračování uvnitř) 
 

 

Hnojické priority 2007 
 

Vážení a milí občané Hnojic, 
v období březen - květen 07 jste měli možnost vyjádřit svoje názory 

v anketě Hnojické priority, kterou jsme vám nabídli v minulém čísle 
Hnojického Expresu. Překvapili jste a to velmi mile! Celkem 93 z vás tuto 
možnost využilo a odevzdalo buď vyplněný anketní lístek (66 občanů) nebo 
využilo hlasování na internetových stránkách Hnojic (27 občanů). Všichni jste 
se podepsali, ani jeden z vás se nevyjádřil anonymně, byť ta možnost tu byla. 
Sečetli jsme body, seřadili podle nich vám nabídnuté aktivity a vidíte sami, 
rozhodli jste takto: 

 
1.  KANALIZACE     395 bodů 
2. OPRAVA KOMUNIKACE Hnojice-Liboš 300 bodů 
3.  SEVERNÍ OBCHVAT HNOJIC   283 bodů 
4.  Cyklostezka Hnojice – Stádlo   258 bodů 
5. Rekonstrukce Sokolovny   250 bodů 
6.  Oprava kostela     248 bodů 
7.  Rekonstrukce návsi    247 bodů 
8.  Nové parcely pro rodinné domky  211 bodů 
9. Kultivace hájku     191 bodů 
10.  Úprava vodní nádrže    168 bodů 
11. Rekonstrukce čp.160 (pošta)   149 bodů 

 

Hnojická mládež nesedí doma! Mladí členové Sdružení dobrovolných hasičů (zleva): Martin Bajer, David Ambrozek, Libuše 
Körnerová, Pavla Kolářová, Kuba Novák, Lucka Červenková, Honza Mikeš, Petra Žváčková, Pavel Hubáček a Jana Majerová. 
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(pokračování z titulní strany) 
Jsem ve funkci teprve velmi krátce, pouze několik týdnů, a 

teprve se pořádně rozkoukávám, ale mám jasnou představu o tom, 
co a jak bych chtěl jako starosta Hnojic udělat. Při své práci chci 
vycházet z volebního programu našeho Sdružení za sjednocení 
Hnojic a držet se jeho základní myšlenky, obsažené i v jeho názvu. 
Jsem rád, že se již nyní daří obnova spolupráce mezi obecním 
úřadem a jednotlivými zájmovými sdruženími i dalšími složkami 
v naší obci. Tuto spolupráci chci i nadále rozvíjet a posilovat, aby se 
co nejvíce lidí zapojilo do života naší obce, ale i do jejího řízení. 
Nebyl jsem, nejsem a věřím, že ani nikdy nebudu absolutistický 
monarcha, jehož názory jsou ty jediné správné a který naslouchá jen 
těm, kdo ho chválí. Naopak, vždy si rád vyslechnu i názory 
oponentů a snažím se na vše dívat z různých úhlů pohledu. Abych se 
však mohl nad věcmi takto zamýšlet, potřebuji znát vaše názory. 
Proto bych rád požádal všechny, kdo mají nějaký nápad, námět, 
připomínku k čemukoliv, co se v obci děje nebo co by se zde mohlo 
dít, co by se mohlo změnit či zlepšit, nebojte se a přijďte mi to říct. Je 
jedno, jestli mi to řeknete v pracovní době na Obecním úřadě, 
v neděli na fotbalovém zápase či na hasičských závodech, rád si vás 
vyslechnu. A pro stydlivé připomenu, že mi své podněty mohou 
napsat i mailem na adrese starosta@hnojice.cz, případně písemně na 
adresu Obecního úřadu. Pokud já a ostatní zastupitelé obce 
nebudeme vědět, co si v obci přejete vybudovat či změnit, tak to ani 
nemůžeme udělat. A naopak, budeme-li znát vaše názory, můžeme 
pro obec udělat mnohem více. Takže říkejte nám své názory, ptejte 
se, informujte se, přijďte se podívat i na zasedání zastupitelstva, 
abyste se i tímto způsobem zapojili do řízení obce. My, zastupitelé, 
jsme byli vámi zvoleni a děláme svou práci pro vás. 

A protože se blíží léto, čas prázdnin a dovolených, chci vám 
všem závěrem popřát hodně pohody, krásné počasí a spoustu těch 
nejkrásnějších zážitků o prázdninách či na dovolené. 

Libor Kašpárek 
 starosta obce 

Pálení čarodějnic  
30. 4. 2007 v Hnojicích 

 
I u nás letos proběhl sraz čarodějnic a 

čarodějů na našem hřišti, celkem nás bylo 28! 
Zúčastnily se čarodějnice z různých koutů naší 
obce a okolí, ať dobré či zlé, ať mladičké či starší, 
všechny si zopakovaly čarodějnické dovednosti 
na výbornou. Navštívili nás i přespolní a přišli i 
diváci k povzbuzení. Nálada byla skvělá a už se 
na vás těšíme na dalším srazu čarodějnic a 
čarodějů. 

Výbor TJ Sokola Hnojice

Další náměty, které jste navrhovali 
v anketě Hnojické priority:  
 
� upravit dopravními značkami parkování u Sokolovny, při 

akcích není možné bezpečně projet  
� zprůjezdnit cestu za humny (mlýn-rybník) 
� vytvoření dětského minihřiště vedle rybníka (nádržky), na 

návsi nevhodné 
� oprava mostu v hájku  
� zrušení kamionové dopravy přes obec 
� oprava hlavního kříže na hřbitově (3x) 
� odborná údržba obecní zeleně 
� rozvíjení spolupáce s okolními obcemi a organizacemi, 

podporujícími rozvoj obcí a regionů 
� oprava komunikace u bytovek (3x) 
� zlepšení autobusové dopravy, je příliš málo spojů 
� oprava zchátralých omítek domů v centru obce 
� vyčištění potoka Říčí v hájku 

� úprava špatného terénu v Kukově 
� opětné otevření základní školy 1.-4. třída (2x) 
� urychlit plánované opravy polních cest 
� obnovení polních cest a vysázení alejí kolem nich 
� omezení povolení vjezdu vozidel nad 3,5 tuny do 

obce s výjimkou zásobování 
 

Za pomoc s anketou Hnojické priority moc děkuji Lidce 
Tiefenbachové, Honzovi Kolářovi, Františku Bajerovi , 
Miloši Fišerovi a také paní Jarmile Svobodové za radu 
ohledně anonymity či adresnosti ankety. Vyplněné 
anketní lístky budou do konce roku 2007 uloženy na č.p. 
37 u Fišerů, poté budou skartovány. Pokud někdo máte 
pochybnosti či dotazy a chcete do nich nahlédnout, máte 
možnost. Za všechny, kdo se na přípravě a vyhodnocení 
podíleli, vám děkuji za adresné vyjádření vašich názorů. 
A věřím, že pro zastupitelstvo obce Hnojice se vaše 
(naše) priority stanou dobrým vodítkem. 

Hana Fišerová
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Chlouba Hnojic – Sokolská skladba Chlapáci 2007, ale též krásné ženy a hnojická mládež. Foto Miloš Fišer 

 

SDH Hnojice 
naše činnost + vyřešení záhady 

 
Dobrý den, vážení občané Hnojic. Touto cestou bychom vás 

chtěli seznámit s činností Svazu dobrovolných hasičů Hnojice v 
první půli letošního roku a zároveň odhalit řešení malé záhady, 
se kterou jsme se letos setkali. V letošním roce jsme vyvíjeli 
činnost v několika oblastech. Jednou z nich byly úpravy 
posezení v místním hájku. Členové SDH Hnojice vysekali 
cestičky a okolí posezení, po zimě jsme museli upravit ohniště, 
opravit lavečky a také nařezat dřevo. V tomto roce plánujeme 
rekonstrukci hasičské zbrojnice - jde především o vysušení 
zdiva, nové omítky a vymalování, a také chceme po dohodě se 
starostou obce nově vymalovat autobusovou zastávku, což 
bychom rádi stihli ještě do hodových slavností. 

V letošním roce do SDH Hnojice vstoupilo 5 nových členů a 
jsme rádi, že se jedná o mladé občany naší obce. Jsou to dvě 
dívky - Jana Majerová a Petra Žváčková, a tři hoši - Kuba 
Novák, David Ambrozek a Honza Mikeš. Chtěli bychom je, ale i 
ostatní mladé členy SDH, touto cestou pochválit za vzornou 
docházku na tréninky a za pomoc při úklidu posezení v hájku. 
V prvním pololetí tohoto roku jsme se také zúčastnili již dvou 
závodů. Prvním byly okrskové závody v Žerotíně, kde se 
družstvo mužů umístilo na čtvrtém místě a družstvo žen na 

druhém místě a postoupilo tak do druhého kola v PS 
konaného v Grygově dne 23. 6. 2007. 

 Další závod, jehož jsme se zúčastnili, byl Pohár sv. 
Floriána, kde naše družstvo skončilo po výborném 
výkonu na šestém místě. V tomto závodě naši hoši 
dosáhli času 28,8 vteřiny, což je opravdu velmi slušný 
výkon na to, s jakým strojem soutěží  

A nyní něco k té již v úvodu článku zmiňované 
záhadě. V letošním roce už se nám opět podařilo 
zachránit mládě dravého ptáka, které nalezl u Sokolovny 
pan Jiří Miller. Přivolaný starosta SDH pan Martin 
Oháňka mládě odchytil a spolu se starostou obce panem 
Liborem Kašpárkem mládě odvezli do ZOO sv. Kopeček, 
kde se jej ujali místní ošetřovatelé. Jsme velmi rádi, že 
zachráněný pták přežil. Nyní je v péči sokolníků, kteří jej 
po rozlétání budou učit samostatnému životu a ještě letos 
jej vrátí zpět do přírody.  

A jaká že to tedy byla záhada? Nikdo z nás nevěděl, 
o jaký druh ptáka se jedná. Starosta hasičů si myslel, že je 
to mládě káněte, starosta obce tipoval spíše na poštolku, 
ale odpověď jim nedali ani zřízenci ZOO, kteří mládě 
přebírali. Pro největší zvědavce však starosta obce zjistil 
přímo u ošetřovatelů druh našeho malého ztracence - 
bylo to opravdu mládě poštolky. Můžete si jej spolu s 
ostatními zachráněnými ptáky prohlédnout v 
sokolnickém úseku v ZOO na sv. Kopečku – je to 
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10. června slavila hnojická farnost svátek Božího těla. Při 
mši svaté se vydal průvod kolem kostela ke dvěma 
venkovním oltáříkům. Foto Honza Kolář 

hned na začátku prohlídky, vedle dětského koutku. 
Závěrem bychom rádi oznámili všem občanům naší 

obce i ostatním našim fanouškům, že do konce měsíce 
července chceme zprovoznit internetovou stránku SDH 
Hnojice. Pokud byste měli jakékoliv dotazy k naší činnosti, 
obracejte se s důvěrou na starostu SDH pana Martina 
Oháňku či na kteréhokoliv z členů SDH, kteří vám buď 
přímo odpoví, nebo váš dotaz starostovi SDH přetlumočí. 
A pokud by kdokoliv měl zájem stát se hasičem, účastnit se 
spolu s námi závodů či jiných zajímavých akcí, neváhejte a 
přijďte za námi každý čtvrtek v 17:30 na hřiště, nebo 
oslovte kteréhokoliv hasiče, případně i starostu obce pana 
Libora Kašpárka, který už nám kontakt předá. 

Děkujeme za pozornost a podporu. 
Za SDH Hnojice Jaroslav Macháček 

 

Rok v mateřské škole 
 
Do nového školního roku 2006/2007 vstupovala naše 

mateřská škola s počtem 21 zapsaných dětí a novou paní 
učitelkou. Paní učitelka Dagmar Hamplová odešla ke 30. 
6. 2006 do důchodu a na její místo nastoupila (určitě 
s velkými iluzemi o školství) čerstvá absolventka 
Pedagogické fakulty slečna Petra Nožková, Bc. 

„Objevujeme svět očima dětí“ je motto naší školky, 
jejímž cílem je získávat vztah k přírodě a vést děti 
k životnímu stylu s důrazem na zdraví, bezpečí a osobní 
pohodu. Tyto hlavní cíle se snažíme uplatňovat během 
celého školního roku při denní práci a v naplánovaných 
činnostech školky. 

Na podzim jsme společně s rodiči uspořádali pro děti 
sportovní odpoledne na hřišti s opékáním kabanosu. Pro 
velký počet malých dětí jsme si letos netroufali vyjet na 
divadlo do Uničova, ale cestu za pohádkou do Žerotína 
jsme autobusem zvládli. Klasické pohádky s maňáskem a 
hudebním doprovodem nám přijeli herci zahrát do školky 
- pohádky „O veliké řepě, O neposlušných kůzlatech, O 
pejskovi a kočičce“ se dětem stejně líbí nejvíc. Než přišla 
zima, tak jsme ještě stihli u naší lípy výstavku dýní, 
skládaných housenek a větrníků. 

Nejkrásnějším obdobím, které děti asi nejvíc prožívají, 
je advent. Navštívil nás Mikuláš s doprovodem a 
nechyběly dárky pro děti. Celý prosinec jsme zdobili 
pracemi dětí školku, vyráběli dekoraci na stromeček a 
společně s rodiči vánoční ozdoby. Psali jsme Ježíškovi o 
dárky, a protože dopis pořád ležel za oknem, tak jsme ho 
museli kvůli velkým požadavkům na hračky přepsat a 
nároky snížit. A vyplatilo se, přinášel dárky celých 14 dnů. 

V lednu a únoru jsme zvládli módní přehlídku, 
maškarní karneval a velké děti zápis do 1.třídy ZŠ. A 
protože zápis do školy všechny děti úspěšně složily, tak 
jsme oslavovali ve vinárně U Floriánka (jak se na oslavu 
patří - pohárem a šampaňským). 

Jaro jsme vítali „odemykáním zahrady“ - přivítali 
jsme ho úklidem zahrady a soutěžemi. Maminkám 

k svátku jsme zahráli hudební pohádku O Šípkové Růžence 
(dík maminkám za pomoc s oblečením na vystoupení). 
Pohyb k hudebnímu doprovodu pohádky jsme dlouho 
nacvičovali, protože i malé děti „mají své dny“. Ale výsledek 
stál za to, myslím, že se rodiče pobavili. 

V dopoledním sportovním programu k oslavě Dne dětí 
nechybělo hledání pokladů. Letos děti hledaly poklady dva, 
jeden v okolí školky (hledání venku bylo tak náročné, že už 
jsme nedoufali v úspěch) a druhý v prostorách školky. 
Sportování a hledání pokladů nás tak vysílilo, že jsme 
zasedli k hodovacímu stolu a pili a jedli. Pro tuto oslavu si 
děti slepovaly linecká kolečka, připravily jednohubky, 
krájená jablíčka a všechno zapíjely kofolou. Za velké výkony 
byly odměněny medailí. 

A co nás ještě čeká? Školní výlet za zvířátky do ZOO na 
Kopeček a neodmyslitelné loučení se školáky. Děti, které 
odcházejí do školy, se loučí se svými kamarády „zvoněním 
na zvoneček“. 

Ráda bych poděkovala všem, kteří nám během roku 
pomáhali, a popřála pěknou, ničím nerušenou dovolenou. A 
dětem? Těm přeji bohaté prázdniny na zážitky. 

A co popřát mateřské škole do dalšího školního roku? 
Aby byla plná zdravých, spokojených a veselých dětí. 

Hrubá Ludmila, ředitelka mateřské školy 
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Ve výborech obecního zastupitelstva došlo k více změnám, 
otiskujeme tedy aktuální složení výborů, ve kterých tyto 
změny proběhly. Jako první je vždy uveden předseda výboru. 

Kontrolní výbor 
Václav Adam, Alois Janíček, Bohumil Froml 

Finanční výbor 
Zdeněk Jurásek, Ing. Tomáš Nikl, František Malaska 

Výbor školství, mládeže a sportu 
Petr Smrček, Pavla Šperlichová, Josef Papica 
 

Fotografická 
soutěž! 

 
Občanské sdružení 

Hagnózek a obec Hnojice 
vyhlašují fotografickou 
soutěž pro všechny 

občany Hnojic a okolí. 
 

Témata 
1) Hnojice 2) Lidé Hnojic 3) Volné téma 

 

Podmínky 
� Soutěž je přístupná všem věkovým 

kategoriím 
� Jeden autor může přihlásit do jedné 

kategorie maximálně 3 fotografie 
� Minimální rozměr přihlášených fotek je 

A5 (15x21cm) 
� Na zadní stranu fotky uveďte: jméno, 

adresu, věk, název fotky a kategorii 
� Fotografie odevzdejte do 30. července 

2007, v úřední hodiny na Obecní úřad, 
ve večerních hodinách ke Kolářům nebo 
ke Kořenkům 

Ceny 
Poukazy na nákup v internetovém foto-
obchodě www.cybex.cz. 1) 1500kč 2) 
1000kč 3) 500kč 

 
Výstava všech 

snímků a 
vyhlášení 
vítězných 

proběhne v rámci 
hodových oslav 

19. srpna. 

Výlet pro děti 
na Brněnskou přehradu, hrad Veveří a 
Jarošův mlýn 
 

Jako každým rokem, i letos pořádala pořádala kulturní 
komise Obecního úřadu výlet pro děti od 6 do 15 let. Konal 
se v sobotu 19. května, hlavními organizátory byly Eva 
Niklová a Marie Slimaříková. Jelo se autobusem do Brna-
Bystrc a odtud parníkem po Brněnské přehradě na hrad 
Veveří. Výletu se zúčastnilo 33 dětí a 9 dospělých jako 
doprovod. Po prohlídce hradu jsme odjeli autobusem do 
nedaleké Veverské Bítýšky, kde jsme si prohlédli Jarošův 
mlýn, ve kterém se ještě v roce 2000 pracovalo. Z Veverské 
Bítýšky jsme se vraceli opět parníkem. Plavba trvala asi 
hodinu a za doprovodu kytary Tomáše Nikla jsme si 
zazpívali i několik písniček. Dětem se plavba a příroda 
v okolí přehrady velmi líbila. Z Brna jsme odjížděli kolem 
18.hodiny. Cesta autobusem domů byla příjemná a ještě 
zpestřená malým kvízem otázek o navštívených místech. 
Některé děti si pamatovaly hodně jak z prohlídky hradu, tak 
z Jarošova mlýna, a ti nejlepší byli odměněni sladkostmi. Do 
Hnojic jsme přijeli ve 20. hodin. Výlet se podařil, počasí nám 
přálo a doufám, že příště opět někam vyrazíme! 

Věra Malasková 
 

Příprava a konání 
počítačového kurzu pro začátečníky 

 
Do minulého čísla HEx napsal krátký a zajímavý článek o 

počítačovém kurzu jeden z jeho absolventů pan František 
Andrýsek. Na konec článku jsem připojila sama za sebe krátkou 
poznámku, která rozhodně nebyla vyjádřením redakční rady HEx 
ale pouze mojí osoby. Nebyla to šťastná poznámka a někteří 
zastupitelé se kvůli ní na mne hodně zlobili. Požádala jsem proto 
paní Blanku Adamovou a paní Jindru Pilíkovou o věcný a 
objektivní pohled na organizaci počítačového kurzu.( haf) 

 
Příprava počítačového kurzu pro začátečníky byla 

odstartována na základě iniciovaného dotazu paní Pavlíny 
Tiefenbachové z čp. 5.  

Dne 12. 9. 2006 byl zveřejněn na úřední desce OÚ 
informační leták pro občany s výzvou, nechť se zájemci o 

účast na tomto kurzu přihlásí v kanceláři OÚ nejpozději 
do 13. 10. 2006. K tomuto datu se přihlásilo celkem 18 
zájemců v různých věkových kategoriích.  

Předpokládané zahájení kurzu v případě zájmu ze 
strany občanů bylo plánováno na měsíc listopad 2006, 
přičemž školící lektor měl být osloven až podle počtu 
přihlášených zájemců. Výběr lektora už byl v kompetenci 
nově zvoleného starosty obce, který zareagoval opět na 
podnět paní Pavlíny Tiefenbachové, která nabídla 
možnost zprostředkování schůzky s paní Janou 
Tomečkovou, školící lektorkou firmy Onyx Olomouc. 
Z konané schůzky vzešel návrh paní Tomečkové na 
zapůjčení notebooků z firmy Onyx a zajištění přiměřeného 
studijního materiálu pro každého vyučujícího.  

Počítačový kurz probíhal vždy v pondělí, ve středu a 
v pátek v zasedací místnosti OÚ v Hnojicích se zahájením 
dne 22. 1. 2007 do 31. 1. 2007. 

Adamová Blanka, Pilíková Jindra – pracovnice OÚ
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